
Veckans regelnöt v. 17 2024  

Ja eller Nej-frågan 
Om du säger ”Jag dömer ut bollen”, är din boll då förlorad?  
 

Kotte faller från tall och träffar boll som rubbas  
Denna situation inträffar under en singeltävling slagspel.  

På hål 11 hamnar utslaget från Lena bland tallarna till höger. När hon förbereder sig 
för slaget trillar en kotte ned och träffar bollen, som då flyttar sig några centimeter 
bakåt. Lena spelar sedan bollen från det nya läget.  
Vad gäller? 

A Eftersom Lena inte orsakade att bollen flyttade sig, så blir det ingen plikt.  
B Eftersom bollen flyttade sig bakåt, så får Lena ingen plikt. 
C Lena får ett slags plikt. 
D Lena får två slags plikt. 
OBS! Försök motivera svaret med rätt regel eller Clarification (Klargörande).    

   

 



Veckans regelnöt v. 17 2024 – Facit 

Ja eller Nej-frågan 
Om du säger ”Jag dömer ut bollen”, är din boll då förlorad?  
Nej. Definition. Yttrandet har inget värde ur regelsynpunkt.  

Kotte faller från tall och träffar boll som rubbas  
Denna situation inträffar under en singeltävling slagspel.  

På hål 11 hamnar utslaget från Lena bland tallarna till höger. När hon förbereder sig 
för slaget trillar en kotte ned och träffar bollen, som då flyttar sig några centimeter 
bakåt. Lena spelar sedan bollen från det nya läget.  
Vad gäller? 

A Eftersom Lena inte orsakade att bollen flyttade sig, så blir det ingen plikt.  
B Eftersom bollen flyttade sig bakåt, så får Lena ingen plikt. 
C Lena får ett slags plikt. 
D Lena får två slags plikt. 
OBS! Försök motivera svaret med rätt regel eller Clarification (Klargörande). 

Visserligen är det tyngdkraften och kanske vinden (dvs. naturkrafter) som får kotten 
att falla, men det räknas som att det är något utomstående (tallkotten) som får 
bollen att flyttas sig. R 9.6 och Clarification 9.6/1  
Lena var medveten om vad som hände och hon skulle därför ha lagt tillbaka bollen. 
Eftersom hon inte återplacerade bollen, så spelade hon från fel plats och får två 
slags plikt. R 14.7  

Svarsalternativ D  

OBS! Boll i vila som rubbas ska alltid återplaceras, såvida det inte var direkt 
verkande naturkrafter som fick den att flytta på sig.  

Men om en boll ligger stilla efter den har droppats, återplacerats eller placerats, och 
naturkrafter därefter rubbar bollen så att den hamnar i ett annat definierat område 
på banan, ska bollen återplaceras utan plikt.  
En boll som är på green och som återplacerats ska alltid återplaceras, om 
naturkrafter gör att den rubbas, och detta även om bollen är kvar på green.  
Om spelaren istället spelar bollen från det nya läget, så spelar han eller hon från fel 
plats, vilket ger två slags plikt. R 14.7  

 


